
 
 
                                                      P r o t o k o ł   XI/2011 
 
          z sesji  Rady Gminy Rytwiany odbytej w dniu 30 czerwca 2011 roku  
          w Urzędzie Gminy Rytwiany. 
 
 
 
I. Obecni na sesji: 
 
1/ Radni zgodnie z załączoną listą obecności /nieobecni: radny Jacek Pytko, radna Teresa   
Reczko/. 
2/ Wójt Gminy – Grzegorz Forkasiewicz. 
3/ Sekretarz Gminy – Marianna Stryszowska. 
4/ Skarbnik Gminy – Mirosława Szewczyk 
5/ Sołtysi – zgodnie z załączoną lista obecności. 
 
 
II. Porządek obrad sesji przesłany radnym w zaproszeniach: 
 
 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Odczytanie protokołu z posiedzenia komisji. 
4. Informacja Wójta o pracy pomiędzy sesjami. 
5. Podjęcie uchwały w/s zmiany w Wieloletniej Prognozie  Finansowej Gminy 

Rytwiany  na lata 2011-2027. 
6. Podjęcie uchwały w/s zmian w budżecie gminy na 2011r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia zakresu i form informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planów finansowych 
samorządowych instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu opieki 
zdrowotnej za I półrocze roku budżetowego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar  Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2016. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu określającego tryb, sposób 
powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz 
szczegółowe warunki jego funkcjonowania. 

    10.  Informacja o  realizacji zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
           w Rytwianach za 2010r. 
    11.  Interpelacje i wolne wnioski. 
    12.  Zamknięcie obrad sesji. 
 
 
 
 
 
 



 
III. Przebieg obrad sesji: 
 
 
 
Pkt 1 
 
Przewodniczący Rady Gminy  Marek Sadowski  powitał zebranych, stwierdził obecność 12 
radnych, a następnie przedstawił porządek obrad proponując dodanie  jako punktu 10 
„Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 
odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 
cywilnoprawny przypadających Gminie Rytwiany lub jej jednostkom organizacyjnym, oraz 
wskazania organów i osób do tego uprawnionych”. 
Zmieniła się numeracja porządku obrad: informacja o  realizacji zadań Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej będzie w punkcie 11, interpelacje i wolne wnioski będą w 
punkcie 12, a zamknięcie obrad sesji będzie w punkcie 13. 
Przedstawiony porządek obrad uwzględniający zmiany został przyjęty jednogłośnie w 
obecności 12 radnych na sali obrad podczas głosowania.  
Radny Stanisław Głowacki  przybył na sesję o godz. 11.10. 
W obradach sesji uczestniczyła Kierownik OPS Ewa Majsak – podczas omawiania punktów  
8,9 i 11 porządku obrad. 
 
 
Pkt 2 
 
Protokół z sesji nr X/2011 został przyjęty jednogłośnie. 
 
 
Pkt 3 
 
Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, Bezpieczeństwa  i Spraw Społecznych  
Krzysztof Janik zapoznał radnych z protokołem z obrad komisji odbytych w dniu 29 
czerwca 2011r. Komisja na posiedzeniu zaopiniowała  pozytywnie projekty uchwał w 
sprawie:  
1/ Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie na lata  2011-2010,  
2/ uchwalenia regulaminu określającego tryb, sposób powoływania i odwoływania 
członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowe warunki jego funkcjonowania. 
 
 
 
Pkt 4 
 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz poinformował radnych o pracy Urzędu w okresie od 
ostatniej sesji: 
 
- prace związane z odbudową dróg powodziowych są praktycznie na ukończeniu, 
- prace przy budowie wodociągu „ulica Cegielnia” są zaawansowane w 80%, 



- w przyszłym tygodniu odbędzie się kontrola inwestycji  - budowa wodociągu 
„Strzegomek”. Po kontroli będziemy mogli wystąpić z wnioskiem o refundację, 
- zrealizowane  zostało w całości  zamówienie dotyczące dostawy  wyposażenia i urządzeń  
do Gminnego Centrum Kultury, 
- trwają prace przy budowie boiska sportowego w Kłodzie, 
- odbędzie się w bieżącym roku  odbudowa drogi powiatowej w Niedziałkach /do mostu w 
Rudzie/ przy współfinansowaniu Gminy Rytwiany, 
- trwa procedura przetargowa na zadanie „Orlik”  w Sichowie Dużym, w dniu jutrzejszym 
zostanie wybrana najkorzystniejsza oferta, 
- w ramach LGD „Świętokrzyski Karp” jest możliwość uzyskania dofinansowania  nawet 
do 85%. Wskazane jest posiedzenie Komisji Rozwoju w celu  określenia zadania na 
realizację którego  będziemy się ubiegać o dofinansowanie. W ramach tego samego 
programu  można ubiegać się o dofinansowanie zadań związanych z ochroną środowiska 
np. porządkowanie zbiorników w Pacanówce, Święcicy, 
- z  RPROW będziemy się starać o dofinansowanie  budowy kanalizacji ulicy Klasztornej i 
Staszowskiej w Rytwianach oraz zbiornika wyrównawczego wody w Rudzie, 
- w ramach programu „Kapitał Ludzki” złożony został wniosek o dofinansowanie 
dodatkowych zajęć pozalekcyjnych w szkołach w Rytwianach, Sichowie i Strzegomiu. 
 
 
 
Pkt 5 
 
Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rytwiany  i zmiany w budżecie  
gminy na 2011 rok przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk. Zmiany te wynikają 
z: 
- zakwalifikowania zakończonej i oddanej do użytkowania inwestycji  „budowa kanalizacji” 
jako środka trwałego. W związku z zakończeniem i oddaniem do użytku inwestycji  wydatki 
kwalifikujemy  jako wydatki bieżące, 
- konieczności  zatrudnienia Gminnego Komendanta OSP na umowę o pracę, a nie jak 
dotychczas na  umowę – zlecenie, 
- bieżącej działalności Urzędu Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XI/67/2001 w sprawie  zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Rytwiany na lata 2011-2027  została podjęta jednogłośnie 13 głosami, w 
obecności 13 radnych na sali obrad podczas głosowania. 
 
 
Pkt 6 
 
Radna Maria Woźniak zapytała Skarbnik Gminy czy zmiana  w wydatkach majątkowych 
jest  bezpieczna dla budżetu. 
Skarbnik Mirosława Szewczyk odpowiedziała, że jest bezpieczna. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XI/68/2011 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok 
została podjęta jednogłośnie 13 głosami w obecności 13 radnych na sali obrad podczas 
głosowania. 



 
 
Pkt 7 
 
Wprowadzenia do  uchwały w sprawie określenia zakresu  i form informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
oraz informacji o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji 
kultury i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej za I półrocze roku 
budżetowego – dokonała Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk. Konieczność podjęcia 
uchwały wynika z obowiązujących przepisów prawnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XI/69/2011 w sprawie określenia zakresu  i form informacji o 
przebiegu wykonania budżetu Gminy, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych 
instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej za I półrocze 
roku budżetowego  - została podjęta jednogłośnie  13 głosami w obecności 13 radnych na 
sali obrad podczas głosowania. 
 
 
Pkt  8 
 
Wprowadzenia do  uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar przemocy na lata 2011-2016, a także do uchwały w sprawie 
uchwalenia regulaminu określającego tryb, sposób powoływania i odwoływania członków 
zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowe warunki jego funkcjonowania – dokonała 
Kierownik  Ośrodka Pomocy Społecznej Ewa Majsak.  
Kierownik OPS wyjaśniła, że  ustawa o  o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie nakłada 
na gminę obowiązek  opracowania  Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar przemocy w Rodzinie,  a także obowiązek tworzenia zespołów 
interdyscyplinarnych. 
 
Przewodniczący Rady Marek Sadowski zapytał jaka jest skala przemocy w rodzinie w 
naszej gminie. Kierownik OPS  Ewa Majsak odpowiedziała, że mają miejsce interwencje 
domowe podejmowane przez policjantów, ale nie jest to zjawisko na szeroką skalę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XI/70/2011 w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2016 została 
podjęta jednogłośnie 13 głosami, w obecności 13 radnych na sali obrad podczas głosowania. 
 
 
 
Pkt 9 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały  w sprawie 
uchwalenia regulaminu określającego tryb, sposób powoływania i odwoływania członków 
zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowe warunki jego funkcjonowania i zarządził 



głosowanie. Uchwała nr XI/71/2011 została podjęta jednogłośnie 13 głosami, w obecności 
13 radnych na sali obrad podczas głosowania. 
 
 
 
Pkt 10 
 
 
 
Sekretarz Gminy Marianna Stryszowska  wyjaśniła konieczność podjęcia uchwały w 
zakresie umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych mających 
charakter cywilnoprawny, dostosowanej do ustawy o finansach publicznych. Projekt 
uchwały posiada pozytywna opinię Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów. 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że  uchwała dotyczy  tych należności, które nie podlegają 
ustawie ordynacja podatkowa, a więc opłat za wodę, ścieki,odpady komunalne, czynsze. 
W § 6 proponuje wpisać kwotę 1000złotych. 
Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk zaznaczyła, że umorzenia tych należności odbywają 
się  bardzo rzadko. 
 
 
Radna Maria Woźniak zapytała, czy są umarzane należności np. w Zakładach Naprawczych. 
 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że ordynacja podatkowa dopuszcza 
możliwość umarzania zobowiązań jeżeli przedsiębiorca udowodni, że jest w trudnej sytuacji 
uniemożliwiającej  uregulowanie zobowiązań. Zakłady Naprawcze nie korzystały z 
umorzenia, ale inni przedsiębiorcy o ile spełniali warunki –  tak. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał projekt uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XI/72/2011 w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i 
trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających 
charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Rytwiany lub jej jednostkom 
organizacyjnym, oraz wskazania organów i osób do tego uprawnionych – została podjęta 
jednogłośnie 13 głosami, w obecności 13 radnych na sali obrad podczas głosowania. 
 
 
 
Pkt 11 
 
 
Kierownik   Ośrodka Pomocy Społecznej w Rytwianach Ewa Majsak przedstawiła  Radzie 
Gminy informację o realizacji zadań z pomocy społecznej, świadczeń rodzinnych  
i funduszu alimentacyjnego za 2010 rok, wykonywanych przez Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Rytwianach. 
 
Radna Maria Woźniak zapytała jaką pomoc otrzymały 361 osoby z 192 rodzin. Kierownik 
Ewa Majsak odpowiedziała, że tylko pomoc społeczną, bez zasiłków. 



 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz zwrócił uwagę na  problem odpłatności ponoszonych 
przez Gminę za pobyt  osób w  domach pomocy społecznej. Problem ten będzie narastał. 
Rośnie także zapotrzebowanie na lokale socjalne, których praktycznie nie mamy. 
 
Radny  Michał Rajca powiedział, że może trzeba się zastanowić nad  utworzeniem domu 
pomocy społecznej. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że można by się pokusić  i pomyśleć o utworzeniu takiego domu 
np. w Zakładach Naprawczych, ale właściciel nie jest na dzień dzisiejszy zainteresowany 
rozwiązaniem problemu zadłużenia wobec Gminy. Wydaje się, że firma ta dąży do 
ogłoszenia upadłości. 
 
Radna Maria Woźniak  wnioskuje aby pomóc od strony prawnej załatwić sprawę  Zakładów, 
aby najmniej ucierpiał budżet Gminy i pracownicy. 
 
Radny Jerzy Gwiazdowski zapytał, czy  Gmina może złożyć wniosek o upadłość Zakładów 
Mechanicznych.  
 
Wójt odpowiedział, że  Gmina nie może złożyć wniosku o upadłość  Zakładów 
Mechanicznych bo one nie są naszymi dłużnikami. My możemy złożyć wniosek o upadłość 
Styrpomu. Wójt powiedział, że co trzy miesiące  składamy wniosek o wpis do hipoteki. 
 
Radna Maria Woźniak  prosi aby radca prawny zebrał wszystkie  dokumenty odnośnie tej 
sprawy i poinformował Komisję Rozwoju  co można w tym temacie zrobić. 
 
 
Pkt 12 
 
W interpelacjach i wolnych wnioskach: 
 
Radna  Maria  Woźniak  złożyła wniosek w sprawie zbadania możliwości budowy dróg 
dojazdowych w Rytwianach /ulica Wesoła i Długa/ i do przysiółka Kłoda-Rzym. 
 
Radny Michał Rajca złożył wniosek w sprawie: 
- dokończenia budowy linii energetycznej w Rytwianach /ulica Łąkowa/, 
- wykonania  balustrady  przy ulicy łąkowej w Rytwianach. 
 
Radny Michał Rajca zgłosił : 
-  problem  wadliwego nawodnienia  boiska sportowego przy Zespole Szkół 
Ogólnokształcących w Rytwianach   /w jednym miejscu trawa  nie rośnie/ pomimo jej 
uzupełniania. Jest to chyba wina wykonawcy, 
-  potrzebę  wyrównania pobocza wzdłuż bieżni przy Zespole Szkół Ogólnokształcących w 
Rytwianach. Jest tam zagłębienie, które może być niebezpieczne dla osób korzystających z 
bieżni. 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz powiedział, że Dyrektor Opala nie zgłaszał do Gminy 
jako organu prowadzącego placówkę żadnych problemów  dotyczących boiska sportowego i 
bieżni.  



 
Odnosząc się do wadliwego nawodnienia – to przecież był odbiór techniczny i po ośmiu 
miesiącach trudno będzie udowodnić wykonawcy, że to z jego winy trawa  usycha. Dyrektor 
nie zgłaszał zastrzeżeń, a przecież był obecny przy odbiorze. 
Natomiast bieżnia – jest  wykonana zgodnie z dokumentacja techniczną, dokonany był 
odbiór, jest użytkowana kilka lat  i nikt nie zgłaszał zastrzeżeń. 
 
Sekretarz Gminy powiedziała, że Dyrektor Opala powinien zgłosić problem  do Urzędu, 
złożyć wniosek o zabezpieczenie środków finansowych w budżecie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski uważa, że Dyrektor Opala odpowiada za 
obiekt, ma odpowiednie kompetencje w szkole i odpowiedzialność. 
 
Radna Maria Woźniak powiedziała, że szkoła ma odpowiedni budżet na remonty. 
 
Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk poinformowała, że szkoła w Rytwianach ma 50 tys. 
złotych na remonty i jak do tej pory nic jeszcze nie wykorzystano. 
 
 
Radna Mieczysława Sikora  poinformowała o zniszczonej drodze przez samochody 
ciężarowe podczas budowy boiska sportowego w Kłodzie. 
 
 
Pkt 13 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski  podziękował wszystkim za udział i 
zamknął obrady XI sesji Rady Gminy  Rytwiany. 
 
 
Prot. U. Marczewska 
kierownik USC                                                    Przewodniczący Rady Gminy 
                                                                                       Marek Sadowski 
 


